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P r o t o k ó ł    Nr  LIII/2023 
 

z  Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim 

z  dnia  29  czerwca  2023  roku 

odbytej w sali posiedzeń 

Urzędu Miejskiego w Kamieniu Krajeńskim 

w  godzinach  od  800  do  930 

 
Otwarcia LIII sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim dokonał 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim – Kazimierz Warylak.  

Stwierdził, że na stan ogólny 15 radnych w obradach LIII sesji 
uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum uprawniające Radę Miejską do 
podejmowania uchwał.  

Następnie powitał wszystkie osoby uczestniczące w sesji oraz 
przedstawił proponowany porządek obrad.  
 

Porządek obrad LIII Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim: 
1. Otwarcie sesji: 

    a/ stwierdzenie quorum 
    b/ przedstawienie porządku obrad 
 

2. Przyjęcie protokołu z LII sesji Rady Miejskiej. 
 
3. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 
4. Działalność OSP na terenie Gminy Kamień Krajeński.   

     a/ wprowadzenie do tematu – Inspektor     
     b/ dyskusja 
 

5. Informacja o stanie bezpieczeństwa na terenie Miasta i Gminy Kamień 
Krajeński. 

     a/ wprowadzenie do tematu – Komendant Powiatowy Policji                           
     b/ dyskusja 
 

6. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Miejsko-Gminnej 
Bibliotece Publicznej w Kamieniu Krajeńskim. 
     a/ wprowadzenie do tematu – Dyrektor MGBP             

     b/ dyskusja 
     c/ podjęcie uchwały Nr LIII/370/2023   

 
7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do 
rejestru żłobków i klubów dziecięcych.   

     a/ wprowadzenie do tematu – Dyrektor MGOPS             
     b/ dyskusja 

     c/ podjęcie uchwały Nr LIII/371/2023   
 
8. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński. 
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     a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik                           

     b/ dyskusja 
     c/ podjęcie uchwały Nr LIII/372/2023   

 
9. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim 
w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 2023.   

     a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik             
     b/ dyskusja 
     c/ podjęcie uchwały Nr LIII/373/2023   

 
10. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Programu 

usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest Gminy Kamień 
Krajeński. 
     a/ wprowadzenie do tematu – Inspektor             

     b/ dyskusja 
     c/ podjęcie uchwały Nr LIII/374/2023   

 
11. Informacje, komunikaty oraz sprawy bieżące. 
  

12. Zamknięcie obrad sesji.    
 
Radni jednogłośnie 14 głosami za przyjęciem przedstawionego porządku 

obrad (imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji).   
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim stwierdził, że 
Rada Miejska na LIII sesji obradować będzie wg przedstawionego porządku 
obrad.     

  
Ad.2. Przyjęcie protokołu z LII sesji Rady Miejskiej. 

 

Radni jednogłośnie 14 głosami za przyjęciem protokołu z LII sesji Rady 

Miejskiej.  

Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 

Ad.3. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 

Informacja z działalności w okresie międzysesyjnym – w załączeniu do 
protokołu z sesji. 

 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu obrad. 
 

Ad.4. Działalność OSP na terenie Gminy Kamień Krajeński. 
Przedstawienia informacji dokonał Inspektor ds. p.poż. – Piotr 

Sałasinski.  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak podziękował 
Strażakom za szeroko podejmowane działania. 
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Następnie głos zabrał Prezes Zarządu Oddziału Miejsko-Gminnego ZOSP 

RP w Kamieniu Krajeńskim Andrzej Pałubicki. W imieniu wszystkich 
Strażaków podziękował Radzie Miejskiej za przychylność w przekazaniu 

dużych środków finansowych. Odnosząc się do przedstawionego sprawozdania 
podkreślił, że prowadzone są czynności w celu pozyskania lekkiego 
samochodu ratowniczo-gaśniczego z Regionalnego Programu Operacyjnego. 

Wkład własny wyniósł 35%. Dzięki przychylności Rady Miejskiej udało się 
uzyskać środki finansowe. 
 Wspomniał również o wprowadzonej ustawie o ochotniczych strażach 

pożarnych i podwyższeniu ekwiwalentu za wyjazdy dla druhów ochotników. 
Podkreślił, że w związku z tak dużym wsparciem finansowym zarząd podjął 

wewnętrzną uchwałę, dzięki której Rada Miejska nie musiała zajmować się 
tym tematem w roku 2022 i 2023. Zwrócił się jednak z prośbą, aby przy 
ustalaniu budżetu na 2024 rok wziąć pod uwagę zrewaloryzowanie świadczeń 

dla druhów, którzy biorą czynny udział w akcjach. Waloryzacja ta powinna 
mieć miejsce co 2 lata. Podkreślił, że zdaje sobie sprawę, że są to dodatkowe 

koszty dla gminy, ale poprosił, aby te środki podnieść chociaż o przysłowiowe 
kilka złotych.   

Następnie wspomniał również o zawartej w sprawozdaniu informacji 

dotyczącej dodatkowej działalności OSP. Podkreślił, że oprócz organizowania 
zawodów sportowo-pożarniczych, corocznie organizowany jest również dla 
młodzieży szkolnej turniej wiedzy pożarniczej, który służy wdrażaniu dzieci od 

najmłodszych lat w działalność na rzecz ochrony pożarowej w gminie. Każdego 
roku organizowany jest również turniej halowej piłki nożnej, dzięki któremu 

strażacy rozwijają „tężyznę” fizyczną. Godnym pochwały było zajęcie przez 
drużynę strażacką z Kamienia Krajeńskiego III miejsca na szczeblu 
wojewódzkim. Jest to bardzo dobry wynik w rywalizacji z drużynami, które 

regularnie ćwiczą cały rok. 
Na zakończenie Prezes Zarządu Andrzej Pałubicki raz jeszcze 

podziękował Przewodniczącemu, Radzie Miejskiej oraz Panu Burmistrzowi za 
okazywaną przychylność na rzecz OSP. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak podziękował za 
szczegółowo przedstawione sprawozdanie, a Strażakom za odwagę                                
i okazywaną solidarność. 

 
Wobec braku dalszej dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu obrad. 

 
Z uwagi na pilne obowiązki służbowe Komendanta Powiatowego Policji                         
i opóźnienie w przybyciu na sesję Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim,  

przesunięto punkt 5 porządku obrad do czasu przybycia Komendanta na 
sesję. Jednogłośnie zdecydowano o dalszej kontynuacji porządku obrad.   
 

Ad.6. Wprowadzenia do tematu dokonała Dyrektor MGBP w Kamieniu 
Krajeńskim – Dorota Kortas-Punder. 

 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 
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Uchwała Nr LIII/370/2023 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
29 czerwca 2023 roku w sprawie nadania Statutu Miejsko-Gminnej Bibliotece 
Publicznej w Kamieniu Krajeńskim, podjęta została jednogłośnie 14 głosami za. 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji.  
 

Ad.7. Wprowadzenia do tematu dokonała Dyrektor MGOPS w Kamieniu 
Krajeńskim – Beata Błoch. 
 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 

 
Uchwała Nr LIII/371/2023 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
29 czerwca 2023 roku w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do 
rejestru żłobków i klubów dziecięcych, podjęta została jednogłośnie 14 głosami 
za. 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 

Ad.8. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy Kamień 
Krajeński – Piotr Gustyn.   
 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 

 
Uchwała Nr LIII/372/2023 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
29 czerwca 2023 roku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński, podjęta została jednogłośnie 
14 głosami za.     
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
  

Ad.9. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy Kamień 
Krajeński – Piotr Gustyn.  
 

Radny Bogdan Januszewski odniósł się do inwestycji dotyczącej miejsca 
rekreacji i wypoczynku w Dużej Cerkwicy. Stwierdził, że radni zdejmując 

dotację na wybudowanie placu zabaw zadziałali na szkodę mieszkańców Dużej 
Cerkwicy. 

Następnie zwrócił się do Pana Burmistrza podkreślając, że wyrażona 

miesiąc temu ufność okazała się „dziecinną naiwnością”. 
 
Burmistrz Wojciech Głomski odpowiadając poinformował o ponownym 

ogłoszeniu przetargu. Stwierdził, że podjęta wspólnie decyzja w tej sprawie jest 
bardzo słuszna. Po ogłoszeniu i rozstrzygnięciu przetargu zostaną 

przedstawione dalsze działania co do tej inwestycji. Zaznaczył, że opinia 
radnego Bogdana Januszewskiego jest przedwczesna. Różnie już bywało, wiele 
przetargów było odwoływanych i ponownie ogłaszanych co przynosiło dobre 

efekty. Ma nadzieję, że tak będzie również w tym przypadku.  
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Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz 

Warylak odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 
 

Uchwała Nr LIII/373/2023 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
29 czerwca 2023 roku zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 
2023, podjęta została 12 głosami za przy 1 głosie przeciw (B. Januszewski)                
i 1 głosie wstrzymującym się (N. Marciniak).     
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 

Ad.10. Wprowadzenia do tematu dokonała Inspektor – Daria Krajewska. 
 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 

odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 
 

Uchwała Nr LIII/374/2023 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
29 czerwca 2023 roku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Programu 
usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest Gminy Kamień Krajeński, 
podjęta została jednogłośnie 14 głosami za. 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 
Ad.5. Informacja o stanie bezpieczeństwa na terenie Miasta i Gminy 

Kamień Krajeński. 
W/w informację przedstawił Komendant Powiatowy Policji                        

w Sępólnie Krajeńskim – Paweł Zawada. 

Przedmiotowa informacja – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 

Burmistrz Wojciech Głomski podziękował Komendantowi Powiatowemu Policji 
za współpracę, wzajemne uzupełnianie się co wpływa na bezpieczeństwo                  
w Gminie Kamień Krajeński. Życzył jednocześnie dalszej tak dobrej 

współpracy. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak również podziękował za 

dobrą współpracę.  
 

Wobec braku dalszej dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu obrad. 
 
Ad.11. Informacje, komunikaty i sprawy bieżące. 

 
Radna Natalia Marciniak zapytała o kwestię oświetlenia. Wspomniała, że na 
zebraniu mieszkańców w lutym Pan Burmistrz obiecał, że oświetlenie wróci               

i co trzecia lampa będzie włączona. Do tej pory nic się nie zmieniło. Jest lato, 
wakacje, młodzież nie chodzi spać o 23.00. Nad jeziorem Mochel odbywają się 

imprezy. Stwierdziła, że więcej się dzieje na mieście i oświetlenie powinno 
zostać włączone, a przynajmniej wprowadzone rozwiązanie, które Pan 
Burmistrz obiecał. Następnie poprosiła o udzielenie informacji na jakim etapie 

jest ta sprawa i kiedy można spodziewać się ponownego włączenia oświetlenia. 
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Burmistrz Wojciech Głomski odnosząc się do sprawy odpowiedział, że cały 

czas trwają prace nad przywróceniem oświetlenia, które wykonywane są przez 
pracowników energetyki. To co zostało ustalone jest realizowane. Pracownicy 

są widoczni, a nad wszystkim czuwa Dyrektor Enea Oświetlenie Rejon 
Bydgoszcz. Do okresu jesiennego powinno być wszystko gotowe. 
 

Radna Natalia Marciniak podkreśliła, że widoczni są pracownicy GDDKiA, 
którzy doświetlają przejścia dla pieszych wzdłuż drogi krajowej i to nie tylko    
w Kamieniu Krajeńskim, ale też w innych miejscowościach w województwie. 

Nawiązując do oświetlenia podkreśliła, że nie może być tak, że zostanie ono 
wdrożone dopiero na okres jesienny. Nad jeziorem Mochel odbywają się 

imprezy, światła gasną i robi się niebezpiecznie. Oświetlenie powinno zostać 
przywrócone. Od zebrania w lutym minęło już kilka miesięcy i nic nie zostało 
zrobione w tym kierunku. Radna uznała, że jest to dziwna sytuacja. 

 
Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że jeżeli Dyrektor Enea Oświetlenie 

znajdzie czas to poprosi go o przybycie na sesję i wszystko wyjaśni.  
 
Radny Sebastian Skaja również odniósł się do sprawy oświetlenia. W trakcie  

tygodnia otrzymał telefony od 5 osób. Byli wśród nich również turyści                   
z zapytaniem dlaczego jest taka sytuacja, że wracając z miasta nad jezioro 
światła gasną co utrudnia powrót na miejsce. Stwierdził, że oświetlenie 

powinno zostać przywrócone na czas lata i wakacji. Ciemno jest od 22.00 do 
4.00. Zaproponował, aby zwiększyć chociaż zakres świecenia lamp np. do 

północy. Stwierdził, że następna sesja będzie dopiero w sierpniu czyli problem 
pozostanie.   
 

Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że nie tylko Gmina Kamień 
Krajeński zabiega o zmianę godzin oświetlenia, ale też inne gminy. Pracownicy 

wszędzie starają się systematycznie działać. Czas trwania prac jest jednak 
długi. Poczynione zostaną starania, aby na okres wakacji oświetlenie było 
włączone. Nie ma jednak gwarancji, a pracownicy nie podlegają pod urząd 

tylko pod zakład energetyczny. Można jedynie prosić, aby oświetlenie zostało 
ustawione tak jak zostało to wcześniej uzgodnione. Dodał również, że jak 
najszybciej poczynione zostaną starania, aby droga nad jezioro była oświetlona 

na okres wakacji. 
 

Radny Sebastian Skaja stwierdził, że należy zastanowić się nad celowością 
oświetlenia. Bezpieczeństwo jest najważniejsze. Podkreślił, że większość gmin 
w Polsce jest oświetlona. Stwierdził, że jadąc z Gdańska do Chojnic wszystko 

jest oświetlone.  Wskazał również na Sępólno Krajeńskie, które jest zawsze 
oświetlone. Podkreślił, że nie tędy droga i należy zrobić coś w tym kierunku. 
Nie chodzi tylko o narażanie się ludziom, ale przede wszystkim chodzi o to, że 

jest bardzo niebezpiecznie. 
 

Ad.12. Zamknięcie obrad sesji.    
 

K. Warylak – w związku z wyczerpaniem porządku sesji, zamykam obrady              

LIII sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim. Dziękuję wszystkim za 
obecność. 
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Na tym obrady LIII sesji zakończono.   

 
 

   P r z e w o d n i c z ą c y  

Protokołowała                                                     Rady Miejskiej 

/-/ Izabela Turzynska 

                                                                          /-/ Kazimierz Warylak  
 
 

 

 

 


